
 

 

 

Referat for Lokalrådsmøde 
 

Dato:  Mandag den 12 junil 2023 – klokken 19:30 til 21.00 
Sted: AIKC. 
Tilstede:     Anna Lis, Thomas, Peter H., Peter B., Lone, Rikke og Søren A  
Afbud ;       Søren T 
 
Dagsorden for mødet : 
1. Godkendelse af referat fra seneste møde 
2. Vedligeholdelse af grønne arealer mm. i byen. 
Der er indkommet en skrivelse fra en borger vedr. misligholdelse af arealerne ved "mindestenen" 
eller mere moderne: "Busstoppestedet / Skuret" 
3. Råstofindvindingen mellem Ans og Grønbæk. Ny høring fra Region Midtjylland 
4. AAB Silkeborg 
5. Ansvarlig for uddeling (videreformidling) af kommunens informationer og tilbud m.v.  
6. Lokalrådets rolle og berettigelse: 
- Hvor aktive er vi og ønsker det. 
- Synkronisering mellem Kommunes tilbud og vores egen indsats. 
- Etc. 
Jeg har tanke om en dialog om vi føler at vi gør nok, det rigtige osv. 
- Ans By i fremtiden, herunder: 
Festival, Idræt, Circle walk, mm, eller kører det som det skal, skal vi bare blande os udenom? 
7.Eventuelt 
8. Næste mødedato. 
 

Ad.01. 
Referat fra møde 03 – den 24 april 
Godkendt – i den version – (som er indsat på www.ansby.dk) 
 
Ad. 02. 
Før mødet havde Søren A. besigtiget arealet. Anna Lis havde fredag den 09 juni fået Arne ved 
Silkeborg Kommune til at vande træerne som hang ud over Søgade ! (Arne, vanding på 40 34 57 
82) 
Efter mødet besigtigede Lone A, Anna Lis og Søren A arealet. 
Der mangler vedligehold d.v.s. græsslåning og lidt lugning på gange og flisearealer. 
Bord og bænke trænger til at blive vasket rene for efterladenskaber fra fugle. 
Genopretninger er tiltrængt – buske m.v. er trådt ned på grund af færdsel tværs over bedet mod 
syd – nabo P.plads. Blomsterkrukkerne mangler vand – det sørger vi for denne gang. 
Søren A  udarbejder skrivelse til kommunen (Brita Skovlyst som forestod færdiggørelsen af anlæg-
get). Søren A. undersøger ved henvendelse til naboen om etablering/formalisering af trampesti er 
løsningen. 
Ps. Vi håndlugede arealerne med stenmel ( tog 5 minutter) 
 
Ad. 03. 

Høring over miljøvurdering og tilladelser til råstofindvinding på matr.nr. 17a og 20b Iller By, 

Grønbæk.  

Vi gentager vores bekymringer vedr. vejsvineri og nedslidning af rabat. 
Lokalrådet skal hermed præcisere at der fortsat er aktuelle gener på vejstrækningen mellem Ans 
og Grønbæk, Søndermarksgade og Iller Damvej. Vejen og især cykelstierne på begge sider af 
vejen er ofte fyldt med sand og grus. Dette resulterer i stenslag på biler og busser, både på lak 
og ruder. Det medfører også at cykelstierne er rigtig dårlige at køre på. Især for motionscykler 
der ofte har tynde dæk og punkterer derfor nemt. Flere cyklister undgår strækningen. Herudover 
er der henvendelser vedr. gener af massiv tung trafik på strækningen. 
Peter B. forestår indsigelsen iht. ovenstående tekst. 

http://www.ansby.dk/


 

 

Ad. 04. 
Silkeborg Boligselskab har ikke reageret på vores henvendelse pr. mail. Thomas prøver at kon-
takte ved telefonisk henvendelse 
 
Ad. 05. 
Peter B. videresender pr. mail til orientering af Lokalrådets medlemmer, som selv må tage stilling 
til diverse tilbud om møder og andre informationer som modtages fra Silkeborg kommune. 
Orienteringer fra kommunen med indhold vedr. lokale informationer med bl. a. politiske beslutnin-
ger lægges op på Facebook af Rikke. 
 
Ad. 06. 
Under punktet berørte vi også tidligere problematik ( fra møde 01 den 09 januar 2023) 
Håndværkervej er problematisk mht. muligheder og begrænsninger. Der er en gældende Lokal-
plan fra 1989 (Lokalplan 53 fra Kjellerup Kommune) og 4 Kommuneplanrammer for forskellige 
dele af området. (se bilag 01.) 
2 virksomheder ønsker at høre om spillereglerne for de pågældende ejendomme (placeret i ram-

medel 25 – E – 03). Peter B. kontakter den/de ansvarlige for Den Rullende Kommuneplan.  

Ny erhvervsjord mangler generelt i Ans – Peter B. forestår henvendelsen til den/de ansvarlige for 

Den Rullende Kommuneplan.   

 
Der er tilfredshed i Lokalrådet med vores rolle og indsatsen i Ans-Grønbæk. Vi skal ved hen-
vendelser fra borgerne ikke blande os – så meget at vi ender i egentlig rådgivning. Det skal 
relevante rådgivningsfirmaer varetage for borgeren i den pågældende situation. 
 
Udover at indsætte Lokalrådets referater på www.ansby.dk  prøver vi også at indsætte referaterne 
på Facebook. 
 
Ad. 07. 
Intet at referere. 
 
Ad. 08. 
Mandag den 21 august kl. 19.30 i AIKC. 
Søren A. forestår reservation af mødelokale og forplejning i AIKC. Søren booker projektoren som 
forefindes i AIKC – som alternativ afholdes mødet i Multisalen. 
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Bilag 01 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

https://www.facebook.com/PeterSigPolitik?__cft__%5b0%5d=AZWjYtE0tFXwLMeFldwJIm8gXy7R4cl1AV6rfMkxk403C0k3F20uhuMazoFRSs1mR-JfSm5xdmK7w6UwPE3f_aAGJ0WjlBvs9hvR-qu6HONAQ_E9CTb6M1mNiAbf-vNaFxk&__tn__=%3C%2CP-R
https://www.facebook.com/PeterSigPolitik?__cft__%5b0%5d=AZWjYtE0tFXwLMeFldwJIm8gXy7R4cl1AV6rfMkxk403C0k3F20uhuMazoFRSs1mR-JfSm5xdmK7w6UwPE3f_aAGJ0WjlBvs9hvR-qu6HONAQ_E9CTb6M1mNiAbf-vNaFxk&__tn__=%3C%2CP-R


 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


